
Joh döparens dag Luk 1:67–80  III årg 

 

Den Högstes profetia 

 

Sakarias prisar Gud och folket frågar sig vad det ska bli av detta 

barn, se II årg. Sakarias fylls av den Helige Ande och profeterar. 

 

1.  Välsignad är Herren, Israels Gud, som har besökt och 

återlöst sitt folk! 

a) Det är först en politisk frihet från fiender. Folket ska bli frälst från 

våra fienders hand. Profetian utgår emellertid från det förbund som 

Gud ingått med Abraham, inte med Mose. Paulus skilde sig från sin 

tids skriftlärde genom att hänvisa till Guds förbund med Abraham, 

inte till Mose.   

b) Profetian talar om det förbund Gud ingick med Abraham; att vi 

skulle förklaras heliga och rättfärdiga (genom tron på Jesus).  

c) Vidare heter det att vi skulle få tjäna honom utan fruktan. Det är 

ett underbart löfte som skänker mening åt våra liv. Varje människa 

som tar emot nåden får en livsuppgift. Lagen var och är begränsad, 

men inte Guds löften. 

 

2. för att vi skulle få tjäna utan fruktan, i helighet och 

rättfärdighet inför honom i alla våra dagar  

a) Det är en fantastisk profetia, men uppfyllelsen är än mer 

fantastisk. Jesus har försonat oss med Gud så att vi kan tjäna honom 

utan fruktan. 

b) Tyvärr finns det många kristna som inte förstått profetians 

uppfyllelse. Förmodligen därför att Guds gåva (helighet och 

rättfärdighet) inte riktigt har landat. Men tron kommer först och 

sedan kommer tjänsten. 

c) Nu kan ingen människa ta sig något. Vi kan bara i enlighet med 

den nåd Gud ger ta emot. Det är den helige Andes verk. Gud verkar 

genom sitt Ord och sina sakrament. Av profetian förstår vi att Gud 

använder människor. Gud lät Johannes bli ett omedelbart bönesvar, 

så överväldigande att Sakarias profeterade om barnet. 

 

3. Du ska gå före Herren och bana väg för honom  

a) Israels barn hade väntat i nästan 2 000 år på att löftena till 

Abraham skulle fullbordas. Med Johannes döparens födelse börjar 

profetian uppfyllas. Hans vittnesbörd fångade människors 

uppmärksamhet. Han predikar lag och evangelium. Han är inte bara 

en domens profet utan än mer en hoppets profet. 

b) Han som kommer efter ska döpa i helig And (och eld). 

c) Det är ett evangelium som riktas till oss och vår tid. Det säger att 

varje människa kan leva försonad med Gud och leva i Abrahams 

välsignelse. I vår tjänst kan vi kan sedan vi förklarats heliga och 

rättfärdiga vittna om Guds verk och bana väg för Herren i andra 

människors liv.   


